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§ 253 Dnr KFKS 2012/18-009 

Anmälningar 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar anmälningarna till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KS 2012-10-22 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

  

Inbjudningar 
 

Tillväxtverket- Kunskapskonferenser 

Resurscentra för kvinnor 8-9 november  

 

Tryggt och jämnt - vad hände sen? 

Seminarium och workshop Boverket 15 

november 

 

 

Anmälningar KSAU 2012-10-02 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Inbjudningar 
 

Temadag-Planera och bygg för fysisk 

aktivitet 2012-10-18 

 

Seminarium-Nytt nationellt kunskapsstöd 

för god palliativ vård 2012-12-07 

 

Handlingsprogram för energi och klimat-

Rådslag om energi och klimat i Stockholms 

län 2012-10-23 

 

FN-dagen i Nacka stadshus – Uppdatera 

din världsbild 2012-10-24 
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Rapporter 
 

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 12:44 Budgetpropositionen för år 

2013 

 

Cirkulär 12:45 Preliminära utfall av 2013 års 

kommunalekonomiska utjämningssystem 

och LSS-utjämning 

 

Övrigt 
 

Tekniska nämndens yttrande till revisorerna 

angående parkskötsel 

Tekniska nämndens ordförande Gunilla 

Grudevall-Steen, tekniska direktören Dag 

Björklund 

Protokoll Södertörns brandförsvarsförbund 

2012-09-07 

 

Informations- och prognosbrev inför ökat 

behov av platser för mottagandet av 

nyanlända under 2013 och 2014 

 

 

Anmälningar KSVU 2012-10-02 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Brev från föräldrar vid Stensötans förskola, 

Älta 

Einar Fransson produktionsdirektör, FFS 

Jenny Asmundsson fastighetsdirektör 

 

- - - - - 
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§ 254 Dnr KFKS 2012/19-009 

Delegationsbeslut 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar delegationsbesluten till protokollet. 

 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2012-10-02 

Ärende Ansvarig 

Tillförordnande som stadsjurist Stadsjuristen Helena Meier 

Beslutsattestanter Miljö- och stadsbyggnad Miljö- och stadsbyggnadsdirektören Anders 

Ekengren 

Delegationsbeslut exploatering, se sep 

förteckning 

 

  

 

Delegationsbeslut exploatering 

 

- - - - - 

 

 

Datum Nr Typ av beslut Stadsbyggnadsprojekt Fastighet/-er 

2012-09-03 32 Avtal, 

överenskommelse om 

anpassning av infart 

9401 Enbacken 

Gösta Ekmans väg 

Backeböl 1:386 

2012-09-06 19 Avtalsservitut, GC-väg  9107 Danviks hem, 

samt 9171 Finnboda 

varv 

Sicklaön 37:11 

och 37:42  

2012-09-09 32 Avtal, 

överenskommelse om 

anpassning av infart 

9401 Enbacken 

Gösta Ekmans väg 

Backeböl 1:178 

2012-09-19 23 Inlösen / köpekontrakt 9409 

Vikingshillsvägen 

Kummelnäs 

1:263, 1:897 & 

Velamsund 1:167 
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§ 255 Dnr KFKS 2012/491-214 

Startpromemoria för detaljplan för flerbostadshus inom 

fastigheten Sicklaön 202:9 vid 

Ektorpsvägen/Värmdövägen i Ektorp 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar startpromemorian samt ger planenheten i uppdrag att påbörja 

planarbetet. Kommunstyrelsen ger planchefen i uppdrag att på delegation skriva planavtal 

med exploatören. 

  

Ärende 

Planområdet ligger i stadsdelen Ektorp, och avgränsas i öster av Ektorpsvägen och i söder 

av Värmdövägen. På motsatt sida Ektorpsvägen ligger Ektorps Centrum.  

 

Projektets huvudsakliga syfte är att pröva möjligheten för uppförande av ett nytt 

flerbostadshus om ca 35- 40 nya bostäder. Möjligheten att bygga på befintligt bostadshus 

inom samma fastighet ska också prövas inom ramen för planarbetet. En betydande del av 

de nya bostäderna ska upplåtas som hyresrätter vilket kommer regleras i exploateringsavtal.  

 

Planförslaget är förenligt med Nacka kommuns översiktsplan, antagen i juni 2012. Där i 

anges som en av fyra stadsbyggnadsstrategier att utveckla Nackas lokala centra och deras 

omgivning. 

Detta projekt bedöms i dagsläget bli ett projekt med netto + 830 tkr eftersom vi får både 

intäkter och inkomster i projektet. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 231 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 20 september 2012 

Start-PM 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 231 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen antar startpromemorian samt ger planenheten i uppdrag att påbörja 

planarbetet. Kommunstyrelsen ger planchefen i uppdrag att på delegation skriva planavtal 

med exploatören. 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Stefan Saläng (FP), Jan-Eric 

Jansson (KD) och Carl-Magnus Grenninger (S), bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Carl-Magnus Grenninger, Majvie Swärd (S) och Susanne Jörgensen Ekblom (S) lät 

anteckna följande. 

 

”Vi socialdemokrater tillstyrker förslaget och ser med tillfredsställelse att en betydande del 

av de nya bostäderna föreslås upplåtas som hyresrätter. Vi behöver många fler hyresrätter i 

Nacka. Vi vill betona att det är angeläget att så mycket som möjligt av naturområdet 

bevaras och förordar därför att den nya byggnaden placeras så nära gatan som möjligt.” 

 

- - - - - 
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§ 256 Dnr KFKS 2012/294-214 

Startpromemoria för program - Henriksdal i Sickla 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar startpromemorian. 

 

Ärende 

Stadsbyggnadsprojektet syftar till att ta fram ett planprogram för området mellan 

Henriksdals trafikplats och Finnboda park. Programmets viktigaste mål är att möjliggöra 

”en tät och mer blandad stad” på Västra Sicklaön enligt översiktsplanens strategi. 

Planprogrammet ska ange förutsättningar och möjligheter för framtida planläggning och 

utbyggnad av området genom att föreslå bl.a. avgränsningar för området och lokalisering av 

ny bebyggelse samt övergripande gestaltningsriktlinjer. Området berörs av flera pågående 

stadsbyggnadsprojekt t ex Danvikslösen, Danvikshem, Finnboda och Kvarnholmen, som 

måste beaktas i programarbetet. Vidare måste planerad utbyggnad av Henriksdalshamnen 

inom Stockholms kommun beaktas i programarbetet. Planprogrammet upprättas av Nacka 

kommun. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 232 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 20 september 2012, rev 11 oktober 2012 

Startpromemoria, rev 11 oktober 2012  

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 232 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar startpromemorian. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar för egen del att uppdra åt exploateringsenheten 

att till kommunstyrelsens behandling av ärendet komplettera förslaget med ett avsnitt om 

kommunens exploateringsekonomi samt något om den totala samhällsekonomin kopplat 

till en ökad exploatering i detta område. 
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Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Majvie Swärd (S), bifall till 

arbetsutskottets förslag. 

 

Christina Ståldal (NL) yrkade att ärendet avslås. 

 

Linda Norberg (M) och Carl-Magnus Grenninger (S) anmälde att de ej deltar i ärendets 

behandling på grund av jäv. 

 

Pernilla Hsu (M) anmälde att hon inte närvarar under ärendets behandling på grund av jäv. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Christina Ståldals yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med 

Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Hans Peters (C) lät anteckna följande. 

 

”Centerpartiet känner tveksamhet inför idén om ett ”högt hus” som landmärke i området. 

Det finns redan ett etablerat och välkänt landmärke i form av Danvikshem i närheten. Det 

fortsatta planarbetet får utvisa vad som i övrigt är lämpligt att bygga i området.” 

 

Stefan Saläng (FP) lät anteckna följande. 

 

”Det är utmärkt att beslutsunderlaget kompletterats med ett avsnitt om 

kommunalekonomiska konsekvenser av en planläggning och utbyggnad av området mellan 

Henriksdals trafikplats och Finnboda park.  

Redovisningen till dagens möte är dock endast översiktlig och behöver preciseras inför 

senare ställningstaganden till bebyggelsens omfattning, innehåll och tidsordning och även 

kompletteras med bedömningar av kommunens investeringsbehov och 

finansieringsmöjligheter.” 

 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”Miljöpartiet är övervägande positivt inställd till en tät och blandad stad i området mellan 

Henriksdals trafikplats och Finnboda park. Rätt planerad blir förtätningen ett lyft för de 

boende på Henriksdalsberget med omnejd och skulle på ett bra sätt kunna knyta ihop 

området med den övriga staden. Det är dock viktigt att under hela genomförandetiden ha 

med sig de boende i området och ta tillvara på deras syn på natur-, rekreations- och 

kulturvärden i området. Det är också viktigt med framsynthet och planera området efter 
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framtidens transportsätt. Inom tätbebyggda stadsnära områden är det extra viktigt att inte 

förstöra med ett gammaldags tänkande och ge bilen för stora utrymmen, utan att mer 

fokusera på gång-, cykel- och kollektivtrafiklösningar. Miljöpartiets förslag till 

linbanelösning för området borde utredas omgående då det skulle göra Kvarnholmsbron 

överflödig och minska biltrafiken i området. Linbanan skulle dessutom bli ett utmärkt 

landmärke för Nacka som på ett bekvämt, snabbt och miljövänligt sätt skulle binda ihop 

både Henriksdal och Kvarnholmen med centrala Nacka.”  

 

Majvie Swärd och Susanne Jörgensen Ekblom (S) lät anteckna följande. 

 

”Henriksdal är nära Stockholms centrum, har god kollektivtrafikförsörjning och är inte alls 

lämpligt för höga p-normer och mycket bilåkande. En tät men lågmäld bebyggelse med 

mycket låga p-normer och hög andel hyresrätter är önskvärt. Viktigt att man binder ihop 

Henriksdal med Vilan, Danviken och Finnboda.”  

 

- - - - - 
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§ 257 Dnr KFKS 2012/519-214 

Detaljplan för fastigheten Lännersta 1:148 m.fl, 

Liljekonvaljens väg 2 i Boo  
Övergång från enkelt till normalt planförfarande 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att planarbetet skall övergå från enkelt till normalt 

planförfarande. 

Ärende 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutade den 25 april 2012 § 116 att uppdra åt 

planenheten att upprätta förslag till detaljplan, som en ändring genom tillägg med enkelt 

planförfarande. Planarbetet för Lännersta 1:148 m.fl. fastigheter syftar till att utöka 

byggrätten så att en utbyggnad av befintlig förskola möjliggörs. Planenheten bedömer att 

den fortsatta processen bör övergå från enkelt till normalt planförfarande. Detta med 

anledning av att planområdet behöver utökas med ett mindre område för angöring som 

berör allmänna intressen. Istället för att göra ett tillägg till befintlig stadsplan bör en ny 

detaljplan tas fram för förskolan och för dess angöring. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 234 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 20 september 2012 

Miljö-och stadsbyggnadsnämnden den 19 september 2012 § 254 

Översikt 

Bilaga 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 234 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen beslutar att planarbetet skall övergå från enkelt till normalt 

planförfarande. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 19 september 2012 § 254 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte att planarbetet övergår från enkelt till normalt 

planförfarande och hemställer att kommunstyrelsen beslutar om övergången. 
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Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

 

- - - - - 

 



 16 (70) 
 22 oktober 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 258 Dnr KFKS 2005/619-251 

Projektavslut för stadsbyggnadsprojekt 9391 Område R, 

Drabantvägen-Kadettvägen 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt 9391 Område R, 

Drabantvägen-Kadettvägen. Informationen i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och 

stadsbyggnadsnämnden och tekniska nämnden. 

 

Investering för kommunens arbete med planläggning får direktavskrivas i 

kommunstyrelsens bokslut för innevarande år. Övriga nettoinvesteringar ska aktiveras på 

respektive verksamhet hos kommunstyrelsen och tekniska nämnden. 

 

Ärende 

Projektområdet som utgörs av ett 40-tal fastigheter är beläget intill Boovägen, Boovallen 

och Boo gårds skola i södra delen av Boo och omfattar detaljplan 326 som antogs av 

kommunfullmäktige i mars 2003. Projektet syftade till att möjliggöra permanentboende 

genom att förse området med kommunalt vatten och avlopp samt att öka byggrätterna och 

utbyggnaden av allmänna anläggningar skedde under hösten 2005.  

  

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 235 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 20 september 2012 

Ärendeöversikt, karta 

Slutrapport 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 235 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt 9391 Område R, 

Drabantvägen-Kadettvägen. Informationen i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och 

stadsbyggnadsnämnden och tekniska nämnden. 
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Investering för kommunens arbete med planläggning får direktavskrivas i 

kommunstyrelsens bokslut för innevarande år. Övriga nettoinvesteringar ska aktiveras på 

respektive verksamhet hos kommunstyrelsen och tekniska nämnden. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”De flesta exploateringar i de s.k. förnyelseområdena belastas generellt av för dyra 

kostnader för enskilda fastighetsägare av den moderatledda kommunen. Så även i detta fall. 

Nackalistan motsätter sig detta sätt att ta betalt och nivån och den höga 

exploateringsgraden. I detta fall är det anmärkningsvärt också med den långa 

hanteringstiden som möjligen beror på alltför hög exploateringstakt i förhållande till antal 

tjänstemän.”  

 

- - - - - 
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§ 259 Dnr KFKS 2012/374-219 

Yttrande över Den gröna promenadstaden, Stockholm 

stad 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande och beslutar om omedelbar justering. 

 

Ärende 

Nacka kommun har fått Den gröna promenadstaden, en strategi för utveckling av 

Stockholms parker och natur på remiss från Stockholm stad. Det innehåller övergripande 

mål samt strategier och vägledning för planering, utveckling och skötsel av Stockholms 

parker och natur. Nacka kommuns synpunkter rör den regionala grönstrukturen, behov av 

ökat samarbete för bättre tillgänglighet och orienterbarhet mellan park- och naturområdena 

i Stockholm och Nacka. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 236 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 20 september 2012 

Förslag till yttrande 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 236 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande och beslutar om omedelbar justering. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 260 Dnr KFKS 2012/343-501 

Regional inriktning för transportsystemets utveckling i 

Stockholms län 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anta föreslaget yttrande daterat 2012-09-24 från 

trafikenheten. 

 

Ärende 

Att hantera trafiksituationen i länet är en av de mest centrala frågorna för 

Stockholmsregionens utveckling. Snart kommer en ny infrastrukturproposition och en ny 

nationell plan för transportsystemet. Under våren och sommaren har ett de regionala 

aktörerna i länet arbetat med en regional inriktning för tranportsystinfrastrukturen i 

Stockholms län. Dokumentet ska fungera som ett samlat underlag för kommande 

revideringar av nationell plan och länsplanen. Enligt Länsstyrelsen är syftet att utifrån 

aktuella mål och kunskapsunderlag diskutera fram vilka funktioner som det regionala 

transportsystemet måste tillgodose och övergripande strategier för hur detta kan 

åstadkommas.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 238 

Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 25 september 2012 

Förslag till yttrande 

Remisshandlingar 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 238 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen beslutar att anta föreslaget yttrande daterat 2012-09-24 från 

trafikenheten. 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD) och Hans Peters (C), 

bifall till arbetsutskottets förslag. 
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Sidney Holm (MP) yrkade följande förslag till yttrande. 

Bilaga 1  

 

Hans Peters yrkade följande justering av texten. 

 

”Skrivningarna om östlig förbindelse och Kvarnholmens trafikplats stryks. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Erik 

Langbys yrkande. 

 

Kommunstyrelsen beslutade avslå Hans Peters yrkande. 

 

Reservation 

Sidney Holm reserverade sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Carl-Magnus Grenninger (S), Majvie Swärd (S) och Susanne Jörgensen Ekblom (S) lät 

anteckna följande. 

 

”Vi socialdemokrater har länge drivit frågan om att få en tunnelbana till Nacka så fort som 

det är möjligt. Vi är glada för att vi lyckats övertyga den borgerliga majoriteten i både 

Nacka och landstinget om behovet av en tunnelbana. Kollektivtrafiken måste avsevärt 

utökas också genom en förbättring av vägnätet och en upprustning av Saltsjöbanan. Antalet 

cykelbanor måste öka och möjligheten att ta sig sjövägen till Stockholms innerstad måste 

förbättras. Vi vill påpeka att ökningen av bostadsbeståndet och därmed av antalet invånare 

i Nacka måste ske i balans med förbättringen och utökningen av den kollektiva trafiken.” 

 

Hans Peters lät anteckna följande. 

 

”Frågan om östlig förbindelse har blivit aktuell efter det att regeringen tillsatt en 

förhandlingsman för att tillsammans med regionen undersöka om och hur denna 

förbindelse kan samlokalisera med tunnelbanans utbyggnad till Nacka. Centerpartiet 

utesluter inte en framtida östlig förbidelse men prioritet måste vara att tunnelbanan byggs 

ut och att den dras vis östra Södermalm och Hammarby sjöstad och vidare ut till Nacka 

Forum. Österleden måste visa att den ekonomiskt och miljömässigt kan stå på ”egna ben” 

 

- - - - - 
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§ 261 Dnr KFKS 2011/526-006 

Regional bedömning av behovet av nya bostäder, remiss 

från Stockholms läns landsting, Tillväxt, miljö och 

regionplanering 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen. 

 

Ärende 

Regeringen gav i juni Stockolms läns landsting (SLL) i uppdrag att göra en regional 

bedömning av behovet av nya bostäder i länets kommuner. SLL, Tillväxt, miljö och 

regionplanering (TMR) har utarbetat ett material som nu remitterats till länets kommuner. 

Materialet innehåller förslag till bostadstillskott i de olika kommunerna fram till 2030. 

Skriftiga svar på remissen ska lämnas senast 13 november 2012. Ärendet tas därför upp 

som information på kommunstyrelsen 22 oktober, för att återkomma som beslutsärende 

med förslag till yttrande på KSAU 6 november. 

 

Handlingar i ärendet 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 11 oktober 2012 

Regional bedömning av behovet av nya bostäder, remisshandling TMR 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Var ligger nivån för break even av den kalkylerade befolkningsökningen i 

Stockholmsregionen? Hur mycket mer ska regionen växa i invånartal för att bli bäst? Var 

går gränsen när befolkningsökningen tippar över till en negativ nivå? En ökning på 1 milj 

invånare på 10 år eller?  Hur kommer utvecklingen i övriga landet att utvecklas om 

Stockholm växer ohejdat på bekostnad av övriga landet? Befolkningstillväxten och behovet 

av bostäder beskrivs ofta som något som inte kan styras, utan som en slags naturkraft. Så är 

det förstås inte.  
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Om Stockholms län och regeringen som har planeringsmakten över offentliga institutioner 

flyttade sina verksamheter ut i landet och inte koncentrerade dem i så hög grad till 

Stockholm, skulle läget och utvecklingen se annorlunda ut. Nacka har som kommun gjort 

sin läxa och haft bland den högsta befolkningsökningen i landet de senaste 10 åren. De 

kommande 10 åren borde, med hänsyn till de stora trafikmässiga problem som finns i 

kommunen, innebära en mer dämpad befolkningsökning. De kommuner som tidigare har 

legat på en lägre ökningsgrad i Stockholms län borde ta ett större ansvar för 

bostadsbyggande. Det skulle stämma bättre med vad många Nacka-bor önskar då det gäller 

en framtida befolkningsökning och skulle spara den miljö som många vill fortsätta att värna 

i Nacka. Nackalistan önskar ett mer begränsat bostadsbyggande med ett större fokus på 

byggande av hyresrätter i centrala områden. ” 

 

- - - - - 
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§ 262 Dnr KFKS 2012/342-214 

Tydligare planhandlingar 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige upphäver beslutet från den 28 maj 1990, § 98, om obligatorisk 

miljökonsekvensbeskrivning (idag miljöredovisning) i planförslag.  

 

Konsekvenserna för miljön ska redovisas integrerat i planbeskrivningen istället för i separat 

dokument, utom i de fall en betydande miljöpåverkan innebär krav på särskild formell 

miljökonsekvensbeskrivning. 

Ärende 

Kommunfullmäktige beslutade 1990 om obligatorisk miljökonsekvensbeskrivning (idag 

miljöredovisning) i planförslag. Beslutet innebär att alla planförslag ska följas av ett särskilt 

dokument där konsekvenserna för natur, miljö och hälsa har analyserats och beskrivits. 

Konsekvenserna för miljön, det som idag redovisas i dokumentet miljöredovisning, ska 

fortsätta att belysas i alla detaljplaner, men kan istället redovisas och integreras bland övriga 

konsekvenser i planbeskrivningen. De behöver inte redovisas i ett separat dokument. Det 

är bara i de fall planförslaget leder till en betydande miljöpåverkan, som en 

miljökonsekvens- beskrivning enligt miljölagstiftningen, ska redovisas som ett separat 

dokument. 

 

Planenheten kommer att fortsätta arbeta för att utveckla tydligare, enklare och smartare 

planhandlingar. Handlingarna ska vara enkla och lättbegripliga samtidigt som de ska vara så 

tydliga att konsekvenserna av ett planförslag kan förstås och att handlingarna ger tillräckligt 

stöd vid myndighetsutövning. Planenheten har redan inlett arbetet med en ny mall och ett 

nytt arbetssätt för planbeskrivningar där planbeskrivning, genomförandebeskrivning och 

miljöredovisning slås samman till ett dokument. Denna typ av nya planbeskrivningar införs 

successivt i nya planärenden. Planenheten arbetar också med förbättringar av den juridiska 

plankartan, men även att utveckla kartor, illustrationer och annat informationsmaterial som 

hör till planen och som kan underlätta förståelsen för ett planförslag. En utgångspunkt för 

arbetet bör vara att handlingar i högre grad kommer att läsas digitalt i framtiden. 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 239 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 21 september 2012 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 12 juni 2012 § 183 



 24 (70) 
 22 oktober 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 239 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige upphäver beslutet från den 28 maj 1990, § 98, om obligatorisk 

miljökonsekvensbeskrivning (idag miljöredovisning) i planförslag.  

 

Konsekvenserna för miljön ska redovisas integrerat i planbeskrivningen istället för i separat 

dokument, utom i de fall en betydande miljöpåverkan innebär krav på särskild formell 

miljökonsekvensbeskrivning. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 12 juni 2012 § 183 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte att kommunfullmäktige upphäver beslutet 

från den 28 maj 1990, § 98, om obligatirisk miljökonsekvensbeskrivning (idag 

miljöredovisning) i planförslag. Konsekvenserna för miljön ska redovisas integrerat i 

planbeskrivningen istället för i separat dokument, utom i de fall en betydande 

miljöpåverkan innebär krav på särskild formell miljökonsekvensbeskrivning. 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, instämmande av Majvie Swärd (S), bifall till 

arbetsutskottets förslag 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

Protokollsanteckningar 

Majvie Swärd, Carl-Magnus Grenninger (S) och Susanne Jörgensen Ekblom (S) lät 

anteckna följande.  

 

”Det är bra att planhandlingarna blir mer överskådliga och lättlästa. Det får dock inte bli så 

att miljöfrågorna kommer i skymundan, de är fortfarande lika viktiga. Upprättandet av 

planhandlingarna är ett lagarbete och miljösidan är delaktiga i detta så risken för att de 

hamnar i skymundan känns väldigt liten.”  

 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande.  

 

”Jag ansluter mig till protokollsanteckningen från miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

skriven av Mats Marnell (MP) och Roger Bydler (MP) ”Syftet med den föreslagna 

förenklingen är tydlighet som ska ge mer välgrundade beslut. Viktigt är dock att miljöfrågor 
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som är mindre väsentliga inte tappas bort. Eftersom planhandläggaren är den som slutligen 

bestämmer innehållet i planbeskrivningen, är det viktigt att en eventuell oenighet mellan 

miljöenhet och planenhet om vikten av en miljöfråga också får tillåtas framgå i 

planbeskrivningen.” 

 

Stefan Saläng (FP) lät anteckna följande. 

 

”Folkpartiet välkomnar förslaget att åstadkomna enklare och tydligare planhandlingar. 

Förslaget innebär att miljöredovisningen bakas in i planhandlingarna, men att särskild 

miljökonsekvensbeskrivning, MKB, alltid upprättas för planförslag som medför betydande 

miljöpåverkan. Även med det förenklade arbetssättet är det viktigt att planhandlingarna 

tydligt visar vilka avvägningar som gjorts mellan miljöaspekter och andra konsekvenser av 

en ny eller ändrad detaljplan.” 

 

- - - - - 
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§ 263 Dnr KFKS 2012/531-009 

Ändring inom kundval för studier i svenska för 

invandrare; praktikcheck 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige beslutar att inom ramen för kundvalet för studier svenska för 

invandrare inför en särskild check för praktik i samband med studierna. Checken införs för 

praktik som påbörjas från och med den 1 januari 2013. 

 

Checkbeloppet uppgår till 3 000 kronor och finansieras inom ramen för befintliga 

checkbelopp för studier i svenska för invandrare. 

 

Ärende 

Arbets- och företagsnämnden, AFN, har vid sin nämnd den 19 september 2012 beslutat att 

ändra i kundvalet för studier i svenska för invandrare, SFI, så att det utgår ett särskilt 

checkbelopp till anordnare som erbjuder för praktik i samband med studierna i SFI. Beslut 

om att ändra i kundvalssystem fattas av kommunfullmäktige. Skälet till förslaget är att det 

förväntas öka möjligheterna för de som studerar SFI att snabbt kunna komma vidare till 

egen försörjning eller vidare studier om det får möjlighet till praktik. En särskilt check för 

praktikplats ska stimulera till att fler sådana kommer fram.  

 

Reformen finansieras genom att utbetalningarna för SFI-utbildning görs mer baktung, 

anordnaren får de sista 50 procenten då eleven nått minst godkänt mot 30 procent idag. Då 

ett stort antal elever inte når godkänt eller högre betyg bedöms besparingen räcka till att 

finansiera ändringen. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 240 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 21 september 2012 

Arbets- och företagsnämnden den 19 september 2012 § 103 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 240 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
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Kommunfullmäktige beslutar att inom ramen för kundvalet för studier svenska för 

invandrare inför en särskild check för praktik i samband med studierna. Checken införs för 

praktik som påbörjas från och med den 1 januari 2013. 

 

Checkbeloppet uppgår till 3 000 kronor och finansieras inom ramen för befintliga 

checkbelopp för studier i svenska för invandrare. 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 19 september 2012 § 103 

Arbets- och företagsnämnden beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag 

avseende punkt 1, 2 samt 4. Avseende punkt 3 gjordes ett ändringsyrkande. 

Arbets- och företagsnämnden beslutade att punkt 3 ska vara ett beslutsärende.  
1. inom ramen för kundval sfi införa en särskild check för anordnare som erbjuder praktik 

för eleverna, 
2. ändra ersättningsreglerna i tillämpningsanvisningarna enligt skrivelsens förslag, 
3. ge arbetsmarknadsdirektören i uppdrag att vid nämndens sammanträde i december 

2012 återkomma med i ett beslutsärende om hur praktiken ska kvalitetssäkras mm 
4. ge arbetsmarknadsdirektören i uppdrag att följa upp arbetet med praktik för SFI-elever 

och återkomma till nämnden under 2013 med en rapport. 

 

Yrkanden 

Jan-Eric Jansson (KD) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Majvie Swärd (S) yrkade det inrättas en tjänst som praktikanordnare för att ta fram 

praktikplatser för SFI-elever. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Majvie Swärds yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Jan-Eric 

Janssons yrkande. 

 

Reservationer 

Majvie Swärd reserverade sig mot förslaget till förmån för eget yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande.  

 

”En huvudsakligen positiv insats för att ge en stimulans och erbjudande om att kunna 

komma ut på arbetsmarknaden för invandrare. Allt som på ett seriöst sätt underlättar 
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processen, där anknytningen till arbetsmarknaden i kombination med utbildning är den 

viktigaste insatsen är positivt. Nackalistan är positivt till det föreslagna systemet.” 

 

Majvie Swärd, Carl-Magnus Grenninger (S) och Susanne Jörgensen Ekblom (S) lät 

anteckna följande. 

 

”Det är oerhört viktigt att sfi-eleverna som komplement till undervisningen får komma ut 

på en arbetsplats och praktisera svenska i arbetslivets vardag. Det ger också en inblick i hur 

det är på en svensk arbetsplats, det ger arbetslivserfarenhet och referenser som underlättar 

inträdet på arbetsmarknaden. En del praktikplatser leder också till arbete. Vi anser att det 

ska inrättas en tjänst som praktiksamordnare som kan ta fram lämpliga praktikplatser och 

göra uppföljningar.” 

 

- - - - - 
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§ 264 Dnr KFKS 2012/276-040 

Exploateringsredovisning 2012 Tertial 2 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa exploateringsredovisningen. 

 

Ärende 

Exploateringsverksamheten omfattar 140 stadsbyggnadsprojekt som tillsammans har syftet 

att ge förutsättningar för fler bostäder och verksamhetslokaler i kommunen. Nya projekt 

tillkommer när positivt planbesked har lämnats. I år väntas 12 projekt avslutas. Det är tre 

månader sedan senaste budgetjusteringen gjordes i samband med T1 2012. Sammantaget 

för projektportföljen föreslås en budgetändring så att nettokostnaden ökar med 3,5 mkr. 

Budgetförändringen berör tre projekt, nämligen Tollare, Södra Hedvigslund och Stensö 

Udde. Förändringen i dessa projekt är totalt -3,3 mkr. Utöver detta sker mindre justeringar 

i ett antal projekt. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 246 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 19 aug 2012, rev 19 sept, rev 11 okt 2012 

Bilaga 1 Projekttabell, alla projekt 

Bilaga 2 Projekttabell, projekt med ny budget 

Bilaga 3 Projektbeskrivning för projekt med ny budget 

Bilaga 4 Nettoinvesteringstabell, justerad 5 oktober 2012, justerad 19 oktober 2012 

Bilaga 5 Projektlista 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 246 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa exploateringsredovisningen. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade för egen del att uppdra till exploateringsenheten 

att till nästkommande översyn se över hela projektet Danvikslösen med hänsyn till att 

projektet ifråga inte är aktuellt under planperioden. Större förändringar av trafiklösningarna 

ser ut att vara aktuella först efter det att Slussen byggts om, vilket idag bedöms vara klart 

2020. 
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Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med exploateringsenhetens förslag, daterat den 11 

oktober 2012. 

 

Protokollsanteckningar 

Carl-Magnus Grenninger (S), Majvie Swärd (S) och Susanne Jörgensen Ekblom (S) lät 

anteckna följande. 

 

”Vi socialdemokrater tillstyrker förslaget att se över hela projektet Danvikslösen.” 

 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande.  

 

”Exploateringsredovisningen 2012 T2 grundar sig på Alliansens budget och hade sett klart 

annorlunda ut om den grundat sig på Miljöpartiet de grönas budget.” 

 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande.  

 

”Exploateringstakten i Nacka är för hög. Under senare år är det tydligt att de tecken på 

bristande kontroll och uppföljning av exploateringar av olika slag och budgetdisciplinen har 

varit utom kontroll. Det verkar bero på en kombination av en lättfärdig kultur från den 

styrande majoriteten/moderaterna och för få tjänstemän till de många olika planerna. 

Nödvändiga utvecklingsprojekt verkar aldrig bli av eftersom kommunen i vissa fall 

förväntar sig att byggherrar med stora plånböcker ska betala för kalasen som kan bli svåra 

att finansiera, istället för att kommunen tar ett ökat finansiellt ansvar. Exploateringar i de 

s.k. förnyelseområdena är exceptionella i sitt uttag av kostnader från fastighetsägarna. 

Nackalistan vill ha en lägre grad av exploatering så att samhällsutvecklingen i övrigt blir 

balanserad och hinns med.” 

 

- - - - - 
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§ 265 Dnr KFKS 2011/251-041 

Investeringsbeslut och –sammanställning tertial 2 år 

2012 kommunen totalt 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige bevilja investeringsmedel enligt följande 

och notera investeringssammanställningarna enligt bilaga 1 till och tabell 4-6 i 

alliansmajoritetens förslag. 

 

Nya projekt  

Tekniska nämnden/gata, trafik & park  

Projektbenämning 

Typ av 
investering 

Förkalkyl 
Inkomst 
tkr (+) 

Förkalkyl 
Utgift 
tkr (-) 

Förkalkyl 
Netto 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Reinvestering vägnät 2015 re   -15 000 -15 000 -1 450   

Reinvestering Gatubelysning 2015  re   -3 000 -3 000 -210   

Reinvestering dagvatten vägnät 2015 re   -3000 -3 000 -210   

Viltstängsel Saltsjöbadsleden ny   -4 000 -4 000 -360   

Tillgänglighetsåtgärder 2015 ny   -3 000 -3 000 -290   

Trafiksäkerhetsarbeten 2015 re   -4500 -4 500 -585   

Cykelväg Storkällans begravningsplats ny   -250 -250 -97   

Förstudier inom Parkverksamhet ny   -1 400 -1 400 -112   

Totalt tekniska nämnden/gata, trafik & 
park  

    

-34 150 -34 150 -3 314 0 

 

Nya projekt  

Tekniska nämnden/VA-verket 

Projektbenämning 

Typ av 
investering 

Förkalkyl 
Inkomst 
tkr (+) 

Förkalkyl 
Utgift 
tkr (-) 

Förkalkyl 
Netto 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Spillvattenledning Ältasjön re   -400 -400 -24   

Va utbyggnad Rösunda 5:14 ny   -600 -600 -36   

Totalt tekniska nämnden/VA-verket     -1 000 -1 000 -60 0 
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Nya projekt  

Fritidsnämnden  

Projektbenämning 

Typ av 
investering 

Förkalkyl 
Inkomst 
tkr (+) 

Förkalky
l Utgift 
tkr (-) 

Förkalkyl 
Netto tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostn

ad tkr 

Kampsportslokal år 2013-2014 ny   -6000 -6000 -420 -50 

Lekplatser år 2014-2015 ny   -5000 -5000 -483   

Nacka IP konstgräs re   -5 000 -5 000 -530   

Totalt fritidsnämnden     -16 000 -16 000 -1 433 -50 

 

Nya projekt  

Naturreservatsnämnden  

Projektbenämning 

Typ av 
investering 

Förkalkyl 
Inkomst 
tkr (+) 

Förkalky
l Utgift 
tkr (-) 

Förkalkyl 
Netto tkr 

Årlig 
kapitaltjän

st tkr 

Årlig 
driftkostna

d tkr 

Velamsundsvägen re   -1 500 -1 500 -120   

Tillgänglighet re   -4 500 -4 500 -520   

Förvaltning och utveckling re   -7 500 -7 500 -920   

Totalt naturreservatsnämnden     -13 500 -13 500 -1 560 0 

 

Nya projekt  

Kommunstyrelsen övriga investeringar 

Projektbenämning 

Typ av 
investering 

Förkalkyl 
Inkomst 
tkr (+) 

Förkalkyl 
Utgift tkr 

(-) 

Förkalkyl 
Netto 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr  

Årlig 
driftkostn

ad tkr 

Nytt kartsystem  ny   -5 000 -5 000 -1 100 -1 000 

Utställningsproduktion HAMN ny   -2 000 -2 000 -350   

Tillgänglighet, ramper HAMN ny   -500 -500 -70   

Totalt kommunstyrelsen övriga investeringar     -7 500 -7 500 -1 520 -1 000 

 
Förändring av tidigare beslutade projekt  
Fritidsnämnden  

Projektbenämning 

Typ av 
investering 

Beslutad 
Netto tkr 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Inkomst 
tkr (+) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Utgift tkr 

(-) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Netto tkr 

Total Ny 
Projektram 

tkr 

Årlig 
kapitaltjäns

t tkr 

Årlig 
driftkostn

ad tkr 

Sicklavallen konstgräs re -10 500   5 000 5 000 -5 500 530   

Totalt fritidsnämnden       5 000 5 000 5 000 530 0 
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Förändring av tidigare beslutade projekt  
Tekniska nämnden/gata, trafik & park 

Projektbenämning 
Typ av 

investering 

Beslutad 
Netto 

tkr 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Inkomst 
tkr (+) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Utgift 
tkr (-) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Netto 

tkr 

Total Ny 
Projektram 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostn

ad tkr 

Älta idrottspark re -21 500   10 095 10 095 -11 405 608   

Utredn o utbyggn cykelvägar  re -7 000   -4 000 -4 000 -11 000 -653   

Totalt tekniska 
nämnden/gata, trafik & 
park 

    

  6 095 6 095 -22 405 -45 0 

 
Förändring av tidigare beslutade projekt  
Kommunstyrelsen investeringar i fastigheter  

Projektbenämning 

Typ av 
investering 

Beslutad 
Netto 

tkr 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Inkomst 
tkr (+) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Utgift 
tkr (-) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Netto 

tkr 

Total Ny 
Projektram 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostn

ad tkr 

Bergåsavägen, ombyggnad 
gruppbostad 
 

  

-200   -100 -100 -300     
Totalt investeringar i 
fastigheter  

  
    -100 -100 -300 0 0 

 

Ärende 

Den nya prognosen inklusive förslag på nya investeringar och projekt med förändring som 

nu föreslås samt ny prognos för exploatering ligger något högre jämfört med prognos vid 

T12012.  

 

Kommunens totala prognos för investeringar omsluter 1 809 miljoner kronor (1814 

miljoner kronor tertial 1) för åren 2012-2015 (exkl. exploatering) under förutsättning att 

investeringsbeslut tas i enlighet med det som nu föreslås. Inklusive exploatering blir 

prognosen 2 599 miljoner kronor för samma period. Prognosen för exploatering är 30 

miljoner kronor högre för perioden 2012-2015 jämfört med prognos vid tertial 1 2012.  

 

Ärendet omfattar nya investeringsbeslut för tekniska nämnden, 35,2 miljoner kronor, 

fritidsnämnden, 16,0 miljoner kronor, naturreservatsnämnden, 13,5 miljoner kronor, och 

andra investeringar inom kommunstyrelsens ansvarsområde än fastigheter, 7,5 miljoner 

kronor. 
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Projekt med förändring avser återlämning med 5,0 miljoner kronor från fritidsnämnden, 

återlämning med 10,1 miljoner kronor från tekniska nämnden samt tillägg med nya medel 

med 4,0 miljoner kronor för tekniska nämnden. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 242, § 243, § 244 och § 245 

Alliansmajoritetens förslag Investeringsbeslut och –sammanställning tertial 2 år 2012 

kommunen totalt 22 oktober 2012 

Bilaga Investeringssammanställning tertial 2 år 2012 TN, FRN, NRN 

A Protokollsutdrag tekniska nämnden med bilagor 

B Protokollsutdrag fritidsnämnden med bilagor 

C Protokollsutdrag naturreservatsnämnden med bilagor 

D Investeringsbeslut museiprojektet HAMN och Investeringsbeslut kartsystem 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 242, 243, 244 och 245 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen 

utan eget ställningstagande. 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Stefan Saläng (FP) 

och Hans Peters (C), bifall till Alliansmajoritetens förslag. 

 

Sidney Holm (MP), Majvie Swärd (S), Carl-Magnus Grenninger (S) och Susanne Jörgensen 

Ekbolm (S) meddelade att de ej deltar i beslutet. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 266 Dnr KFKS 2011/251-041 

Slutredovisning av investeringar i fastighetsprojekt 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet avseende slutredovisningen av 

projekten nedan: 

 Bergåsavägen, ombyggnad av gruppbostad 

 Vilans skola, nybyggnad av tre avdelningar och kök 

 Da Vinci skola, tillbyggnad 

 Kristallens förskola, ny- och tillbyggnad 

 Myrsjö skola, ombyggnad ventilation 

 Ektorpsvägen, förvärv av sex bostadsrätter 

 Finntorpsvägen, förvärv av bostadsrätt 

 Sågtorps skola, ombyggnad kök 

 

Ärende 

Ärendet omfattar slutredovisning för åtta fastighetsprojekt varav ett har väsentlig avvikelse 

i förhållande till beslutad ram och som i det särskilda ärendet om investeringsbeslut1 lyfts 

fram för tilläggsbeslut om totalt 0,1 mnkr.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 241 

Byggenhetens tjänsteskrivelse den 27 september 2012, rev 11 oktober 2012 

Bilaga 1 Slutredovisning av investeringsprojekt, rev 10 oktober 2012 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 241 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen 

utan eget ställningstagande. 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade bifall till byggenhetens förslag, daterat den 11 oktober 2012. 

 

                                                 
1 Ärende 14 vid kommunstyrelsens sammanträde den 22 oktober 2012 
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Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”De avgifter som skolor/förskolor m.m. påförs i samband med renoveringar, utbyggnader 

etc är för hög. Hyrorna för tillkommande el renoverade ytor ligger på en alltför hög nivå. 

Det borde inte vara så att skolor år efter år går med stora underskott pga behovet av 

nödvändiga förbättringar som man tvingas göra. Att välja mellan god pedagogisk 

verksamhet eller ändamålsenliga skol-/förskolelokaler borde inte behöva göras. En översyn 

och revidering av hyresnivån i relation till det reella kommersiella värdet på kommunens 

lokaler skulle kunna ge ny kunskap och förbättra läget.  

Det kan inte vara ekonomiskt eller miljömässigt hållbart att inte underhålla och förbättra 

offentliga lokaler pga att en verksamhet inte har råd, vilket lätt blir konsekvensen av 

nuvarande system. Nackalistan ser med oro på att den yra som har rått i byggande av ett 

dyrbart stadshus, kommande Kvarnholmsbro, museiprojektet Hamn m.m. lägger en död 

hand över all övrig nödvändig välfärdsutveckling i kommunen. Ett sorgligt exempel på 

detta är att ett planerat omklädningsrum för Boo FF inte verkar bli av liksom en hel del 

övriga angelägna objekt. ” 

 

Sidney Holm (MP) lät anteckna följande. 

 

”Ett investeringsbeslut kan inte enligt min mening som i det här fallet vara retroaktivt. Ett 

beslut om att använda pengarna har redan fattats av någon annan än kommunstyrelsen och 

pengarna är redan förbrukade. Själva ”investeringsbeslutet” är således ett delegationsärende 

och borde inte behandlas i detta ärende. Om det är så att någon har överskridit sina 

befogenheter och åsidosatt delegationsordningen borde det klart framgå av underlaget. Det 

här är inte första gången det händer och händelser som denna borde leda till förändrade 

rutiner och riktlinjer, annars kommer det att hända igen, och igen, och igen.” 

 

- - - - - 

 



 37 (70) 
 22 oktober 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 267 Dnr KFKS 2011/251-041 

Tertialbokslut 2 år 2012 för Nacka kommun 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa tertialbokslut 2 år 2012. 

 

Ärende 

I detta ärende redovisas insatta resurser och verksamhetsresultat för Nacka kommun vid 

tertial 2 samt årsprognos för 2012. Balanskravsresultatet prognostiseras till 68 mkr, vilket är 

47 mkr bättre än budget och 2 mkr sämre än prognosen i tertial 1. Avvikelsen jämfört med 

budget beror främst på större skatteintäkter än förväntat och återbetalning av 

försäkringspremier från AFA Försäkring. Årsprognosen för årets resultat är 161 miljoner 

kronor, 89 mkr bättre än prognosen vid tertial 1 främst beroende på en tomträttsförsäljning 

till en bostadsrättsförening. 

 

De flesta nämnder lämnar prognoser på budget i balans eller överskott för 2012. 

Kommunstyrelsen lämnar dock en årsprognos på - 77 mkr. Avvikelsen finns inom 

produktionsverksamheterna Förskola, fridtid och skola med -45 mkr, vilket är 15 mkr 

sämre än vid tertial 1, samt verksamheten sociala stödresurser med -5,5 mkr, vilket är 5,5 

mkr sämre än vid tertial 1. Inom stadsledningskontoret och dess stödresurser finns 

avvikelser på totalt -18 mkr, vilket är 15 mkr sämre än vid tertial 1, och inom 

fastighetsprocessen finns en avvikelse mot budget på totalt -9,2 mkr, en förbättring på 2,4 

mkr jämfört med tertial 1.  

 

Årsprognosen för nettoinvesteringar 2012 ligger fortfarande på en hög nivå och uppgår till 

703 mkr, men är klart lägre än prognosen i tertial 1 som uppgick till 792 mkr. 

 

Kommunen bedöms inte leva upp till god ekonomisk hushållning, främst p.g.a. 

underskottet i kommunstyrelsen. Vidare ligger flera av de finansiella nyckeltalen under 

målet kommunal ekonomi i balans under målnivåerna. Nettokostnadsandelen, d.v.s. 

nettokostnaderna i relation till skatteintäkterna, uppgår till 100,2 procent. Målet är att 

måttet inte ska överskrida 97,5 procent. Skattefinansieringsgraden av investeringar ligger på 

53 procent, vilket är en ökning sedan 2011 men fortfarande betydligt under målet på 100 

procent.  

 

Verksamhetsresultaten bedöms överlag vara bra, bl.a. med förbättrade resultat inom 

förskola och skola och fortsatt hög andel nöjda kunder inom socialtjänsten. 
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Den totala sjukfrånvaron för kommunens medarbetare vid tertial 2 var 4,6 procent, vilket 

är en liten ökning jämfört med motsvarande period 2011. Det är den långa sjukfrånvaron 

som ökat något. Målet för sjukfrånvaron är att den ska vara högst 4 procent. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 248 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 september 2012, reviderad 15 oktober 2012, 

reviderad 19 oktober 2012 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 248 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen 

utan eget ställningstagande. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag, daterat den 19 

oktober 2012. 

 

- - - - - 
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§ 268 Dnr KFKS 2011/251-041 

Månadsbokslut september 2012 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

 

Ärende 

Ekonomidirektören gav en kort information om månadsbokslutet för september och 

meddelade att ärendet kommer att behandlas på kommunstyrelsens arbetsutskotts och 

verksamhetsutskottets sammanträde den 6 november. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen noterade informationen till protokollet. 

 

- - - - - 
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§ 269 Dnr KFKS 2010/178-875 

Risk - och sårbarhetsanalys för projekt HAMN 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar risk- och sårbarhetsanalysen till protokollet. 

 

Kommunstyrelsen noterar att frågan om ansvarsfördelning och ekonomi hanteras i Mål 

och Budget för 2013-2015. 

Ärende 

Projektledaren bedömer att det finns vissa risker med projektet som framförallt är 

ekonomiska. Projektledaren bedömer dock att det finns stora möjligheter med HAMN-

projektet som kommer vara till gagn för kommunen och framförallt lokalsamhället 

Fisksätra. Det finns stor potential att utveckla besöksanläggningen under de närmaste åren 

och därmed utöka antalet besökare. 

 

Om projektet skulle avbrytas skulle det innebära en stor kostnad för kommunen men också 

stor badwill. 

 

Undertecknad förordar kommunstyrelsen att handlingsalternativet med 25 000 besökare är 

ett troligt scenario. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 249 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 20 september 2012 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 249 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen 

utan eget ställningstagande. 

 

Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD) och Hans Peters (C), 

bifall till följande utdelade förslag. 
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”Kommunstyrelsen noterar risk- och sårbarhetsanalysen till protokollet. 

 

Kommunstyrelsen noterar att frågan om ansvarsfördelning och ekonomi hanteras i Mål 

och Budget för 2013-2015.” 

 

Majvie Swärd (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), att ärendet 

återremitteras till stadsledningskontoret för att beslutsunderlaget ska kompletteras med den 

i handlingarna nämnda affärsplanen (som ska redovisas vid kommunstyrelsens 

sammanträde den 26 november), hur man har tänkt att praktikplatserna ska vara upplagda 

för att de inte ska bli ”gratis arbetskraft”, hur formen av en juridisk enhet kan se ut samt 

hur långt man kommit i förhandlingar med någon/några som kan driva restaurangen. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade avslå Majvie Swärds återremissyrkande. 

 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

Reservationer 

Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Projektet har varit igång ända sedan 2009 men det var först i augusti i år det togs fram en 

ekonomisk kalkyl över den löpande driften, detta var dessutom en kalkyl som helt saknade 

förankring i verkligheten. Det är helt obegripligt att man först sätter igång ett så pass stort 

och kostsamt projekt och först efter några år och ett antal miljoner senare tar fram en 

ekonomisk kalkyl. Driftskalkylen för HAMN har omarbetats men är fortfarande 

katastrofalt undermålig och går inte att använda som beslutsunderlag.”  

 

Det är ingenting fel med positivt tänkande men ett genomsnittligt museum i Stockholms 

län finansieras till 2/3 med bidrag. De kommunala museerna ”går sämst” med ett 

bidragsberoende på i genomsnitt över 80 %. Vad är det som säger att ”Slaget om Stäket” 

blir en sådan publikmagnet att HAMN blir ett av landets minst bidragsberoende museum 

redan i ”worst case” scenariot med 25 000 besökare? Hur troligt är det att museibutiken 

säljer för 100kr till varje besökare och att restaurang & konferens omsätter 45000kr/dag? 

Enligt min bedömning kommer HAMN att kosta skattebetalarna 5-6mkr/år och för de 

pengarna hade man t.ex. istället kunnat behålla högstadieskolan i Fisksätra. Är det någon 

som har frågat Fisksätraborna vad de vill?” 

 

Majvie Swärd reserverade sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
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Protokollsanteckningar 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Hela projektet Hamn lämnar politiken bakbunden till att ta ställning mellan två negativa 

val av alternativ. Det första alternativet är att gå med på hela projektet med den katastrofalt 

dåliga kalkylen för projektet som har presenterats, med konsekvenser för 

kommunbudgeten för åratal framåt, eller att säga nej och dras med stora upparbetade 

kostnader. Det mest osympatiska med ställningstagandet är att informationen om 

projektets utveckling under lång tid har varit obefintligt, på liknande sätt som med 

stadshusbyggandets utveckling. Projektet har alltså återigen ett stort demokratiskt 

underskott. Med tanke på vad revisionen har uttalat angående majoritetens/moderaternas 

sätt att sköta kommunen, kan Nackalistan inte godkänna ett projekt som är behäftat med så 

många svagheter. Bland dessa kan nämnas, utöver tidigare nämnda faktorer: en ekonomisk 

och verksamhetsmässig plan som är undermålig och orealistisk; dålig förankring i 

Fisksätrasamhället med övriga verksamheter, t ex Fisksätra museum; ett 

ovanifrånperspektiv utan förankring bland Fisksätras aktiva medborgare; negativa 

miljökonsekvenser med ökad bilism, båtföroreningar gentemot befintliga 

rekreationsmiljöer; negativa konsekvenser för befintliga kulturverksamheter; negativa 

konsekvenser för kommunekonomin med förväntad belastning i åratal framöver på 

kommunbudgeten; inget intresse från kommersiella aktörer att gå in i projektet. 

Nackalistans slutsats är att detta projekt liknar på ett förskräckande sätt den 

behjärtansvärda barnkultursatsningen i Stockholm som gick i konkurs i vintras. Bara för att 

det rör sig om kultur borde det inte fattas kompetens för att presentera en realistisk budget 

och realistisk verksamhetsplan. Inte heller borde politikerna ha hållits utanför projektet 

fram till nuvarande läge då inga goda handlingsalternativ längre föreligger. Risken med de 

flesta av delarna i detta projekt ska målas i rött.” 

 

Majvie Swärd, Carl-Magnus Grenninger (S) och Susanne Jörgensen Ekblom (S) lät 

anteckna följande. 

 

”Socialdemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkade om återremiss 

för att beslutsunderlaget skulle kompletteras med den i handlingarna nämnda affärsplanen 

(ska redovisas vid kommunstyrelsen 26 november enligt uppgift), hur praktikplatserna ska 

läggas upp för att de inte ska bli ”gratis arbetskraft”, formen av juridisk enhet samt hur det 

har gått i förhandlingarna med någon/några som ska driva restaurangen. Vi anser att 

information om ovanstående är mycket viktiga delar för att vi ska kunna ta ett beslut.”  

 

- - - - - 

 



 43 (70) 
 22 oktober 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 270 Dnr KFKS 2012/536-206 

Justering av taxa för planering, byggande, kartor och 

mättjänster 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar att grundbeloppet (G) i Taxa för planering, byggande, 

kartor och mättjänster höjs från 51 till 52. 

 

2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner den justerade taxan 

för planering, byggande, kartor och mättjänster i enlighet med bilaga 1 till 

tjänsteskrivelsen. 

 

Ärende 

En översyn av den gällande taxan för planering, byggande, kartor och mättjänster har 

genomförts. Grundprincipen i taxan är att avgiften för varje tjänst ska täcka kommunens 

genomsnittliga kostnad för tjänsten d.v.s. att avgiften ska ge full kostnadstäckning för varje 

tjänstegrupp. Kostnaden för en tjänst baseras på en uppskattning om den genomsnittliga 

tidsåtgången för att producera tjänsten. För att de tjänster som erbjuds inom ramarna för 

taxan ska ha kostnadstäckning bör en justering av grundbeloppet (G) som multipliceras 

med faktorn för respektive uppdrag göras. För vissa uppdrag bör även en höjning av de 

faktorer som multipliceras med grundbeloppet (G) göras.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 250 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 september 2012 

Bilaga 1 Förslag till Taxa för planering, byggande, kartor och mättjänster  

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 19 september 2012 § 250 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 250 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen beslutar att grundbeloppet (G) i Taxa för planering, byggande, 

kartor och mättjänster höjs från 51 till 52. 
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2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner den justerade taxan 

för planering, byggande, kartor och mättjänster i enlighet med bilaga 1 till 

tjänsteskrivelsen. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade för egen del att stadsledningskontoret får i 

uppdrag att komplettera beslutsunderlaget till kommunstyrelsen med ett underlag som 

utförligare sätter in föreslagna avgiftsförändringar i ett sammanhang – exempelvis frågan 

om avgiftstäckningsgrad. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 19 september 2012 § 250 

1. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog att kommunstyrelsen beslutar att 

grundbeloppet (G) i Taxa för planering, byggande, kartor och mättjänster höjs från 

51 till 52. 

 

2. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog att kommunfullmäktige godkänner den 

justerade taxan för planering, byggande, kartor och mättjänster i enlighet med bilaga 

1 till tjänsteskrivelsen. 

 

3. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden gav i uppdrag till nämndens controller att ta 

fram jämförande redogörelse av ett antal länskommuners taxor. 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Carl-Magnus Grenninger (S), bifall 

till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 271 Dnr KFKS 2012/521-406 

Förslag till ändringar och höjning i taxa enligt alkohol-, 

tobaks-, lotterilagen och lagen om receptfria läkemedel 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige att fastställa taxan för Nacka 

kommuns arbete enligt alkohol-, tobaks-, lotterilagen och lagen om receptfria läkemedel, 

och att taxan ska börja gälla från den 1 januari 2013. 

Ärende 

Miljöenheten har föreslagit viss modifiering och höjning av ansöknings- och 

tillsynsavgifterna med anledning av bland annat ändringar i alkohollagen (SFS 2010: 1622). 

Övriga avgifter föreslås oförändrade. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 251 

Social- och äldrenämnden den 21 augusti 2012 

Miljöenhetens tjänsteskrivelse den 25 april 2012 

Bilaga 1 Förslag till ändring av taxor 

Bilaga 2 Jämförelsetabell med andra kommuners avgifter  

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 251 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige att fastställa taxan för Nacka 

kommuns arbete enligt alkohol-, tobaks-, lotterilagen och lagen om receptfria läkemedel, 

och att taxan ska börja gälla från den 1 januari 2013. 

Beslut i social- och äldrenämnden den 21 augusti 2012 § 130 

Social- och äldrenämnden beslutade föreslå kommunfullmäktige att fastställa taxan för 

Nacka kommuns arbete enligt alkohol-, tobaks-, lotterilagen och lagen om receptfria 

läkemedel, och att taxan ska börja gälla från den 1 januari 2013. 

 

Yrkanden 

Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Eva Öhbom Ekdahls yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 272 Dnr KFKS 2012/156-040 

Mål och budget 2013-2015 
 

Beslut 

Kommunstyrelsen tillstyrker Alliansmajoritetens förslag till Mål & Budget 2013-2015.  

 

Kommunstyrelsen uppdrar till stadsdirektören att till sammanträdet 26 november ta fram 

ett ärende om inrättande av ett stadsutvecklingsutskott under kommunstyrelsen och 

samtidigt avveckla tunnelbaneutskottet samt förslag till reglementen och arbetsordning 

kopplat till detta.  

  

Kommunstyrelsen beslutar att nedanstående ärenden ska hanteras tillsammans med 

förslaget om Mål & Budget för 2013-2015 vid kommunfullmäktiges sammanträde 19 

november 2012.  

  

13. Exploateringsredovisning, tertial 2 år 2012 

14. Investeringsbeslut och –sammanställning, tertial 2 2012 

18. Risk- och sårbarhetsanalys HAMN 

19. Justering av taxa för planering, byggande, kartor och mättjänster 

20. Ändringar och höjning i taxa enligt alkohol-, tobaks-, lotterilagen och lagen om 

receptfria läkemedel 

27. Förändring av skolpengen, motion av Sidney Holm (MP) 

28. Förutsättningar för nattvandrare, motion av Gunnel Nyman Gräff m fl (S) 

29. Gratis frukostservering i skolan och förskolan, motion av Sidney Holm m fl (MP)  

 

Kommunstyrelsen noterar att frågan om eventuell förändring av VA-taxan, ärende 

behandlat vid tekniska nämndens sammanträde den 15 oktober 2012, behandlas vid ett 

extra sammanträde med kommunstyrelsen den 12 november kl 08.30. 

 

Kommunstyrelsen noterar att oppositionspartiernas förslag till Mål & Budget behandlas vid 

ett extra sammanträde med kommunstyrelsen den 12 november kl 08.30. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att bland beslutssatserna under utbildningsnämnden införs en 

ny punkt: 

 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att beroende på det ekonomiska 

läget ska införandet av den förändrade karriärvägledningen skjutas upp till år 2014. 
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Kommunstyrelsen beslutar att komplettera beslutssats 5 med dels att i tabellen hyrestak 

och minimihyra justeras den 1 juli (2013, 2014, 2015), dels att beslutssatsen får följande 

tillägg: Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att kunna göra justeringar i 

tabellens belopp rörande max- resp. minimihyra. Vidare noteras att tabell 25 blivit 

dubblerad och ska korrigeras. 

Ärende 

Kommunstyrelsen lägger ett förslag om till mål och budget för långsiktigt sund utveckling 

av ekonomi, uppväxtvillkor och miljö i Nacka. Nacka är en attraktiv kommun där 

invånarna trivs och serviceutbudet är stort och brett. Skolan och omsorgen håller mycket 

hög kvalitet. Det är rent, snyggt och tryggt och brottsligheten är låg. Det är nära till såväl 

skärgård och natur som till moderna arbetsplatser och storstadens kultur- och nöjesliv. 

Detta leder till att trycket på att Nacka ska växa är stort. En stark expansion i Nacka kan 

dock föra med sig påfrestningar på kommunens ekonomi och miljö om man inte agerar 

långsiktigt och framsynt. Trafiksystemet måste klara befolkningstillväxten, servicen byggas 

ut och de kommunalt finansierade verksamheterna hålla fortsatt hög kvalitet. Nackas unika 

värden av vatten och natur nära storstaden ska inte byggas bort. Regeringen inser att 

Stockholmsregionen är landets ekonomiska motor och att satsningar behöver göras här, 

bland annat byggande av tunnelbana till Nacka. Samspelet med staten och andra aktörer är 

viktigt för att klara tillväxten 

 

Sedan de ekonomiska ramarna slogs fast i juni har den ekonomiska utvecklingen delvis 

ljusnat, även om det finns orosmoln inom den kommunala produktionen och kommunens 

fastighetsskötsel. Med denna utgångspunkt anser kommunstyrelsen att det finns utrymme 

att förstärka ekonomin och samtidigt både tillskjuta nya resurser till verksamheterna och ta 

nya angelägna initiativ för att utveckla kommunen - utan att skatten höjs. 

Kommunstyrelsens budgetförslag för 2013-2015 innebär att balanskravsresultatet ökar från 

22 mkr i budget för 2012 till 71 mkr 2013, 95 mkr år 2014 och 124 mkr år 2015. 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 252 

Mål och Budget 2013-2015 Hållbara Nacka – Alliansens budget för långsiktigt sund 

utveckling av ekonomi, uppväxtvillkor och miljö i Nacka 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 252 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterade informationen till protokollet. 

Kommunstyrelsen kallas till ett extra sammanträde i Nacka stadshus, sammanträdesrummet 

Orminge måndagen den 12 november kl 8.30. 

På sammanträdet kommer oppositionens budgetar att behandlas. 
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Yrkanden 

Erik Langby (M) yrkade, med instämmande av Stefan Saläng (FP), Jan-Eric Jansson (KD) 

och Hans Peters (C), bifall till följande utdelade förslag. 

 

Kommunstyrelsen tillstyrker Alliansmajoritetens förslag till Mål & Budget 2013-2015.  

 

Kommunstyrelsen uppdrar till stadsdirektören att till sammanträdet 26 november ta fram 

ett ärende om inrättande av ett stadsutvecklingsutskott under kommunstyrelsen och 

samtidigt avveckla tunnelbaneutskottet samt förslag till reglementen och arbetsordning 

kopplat till detta.  

  

Kommunstyrelsen beslutar att nedanstående ärenden ska hanteras tillsammans med 

förslaget om Mål & Budget för 2013-2015 vid kommunfullmäktiges sammanträde 19 

november 2012.  

  

13. Exploateringsredovisning, tertial 2 år 2012 

14. Investeringsbeslut och –sammanställning, tertial 2 2012 

18. Risk- och sårbarhetsanalys HAMN 

19. Justering av taxa för planering, byggande, kartor och mättjänster 

20. Ändringar och höjning i taxa enligt alkohol-, tobaks-, lotterilagen och lagen om 

receptfria läkemedel 

27. Förändring av skolpengen, motion av Sidney Holm (MP) 

28. Förutsättningar för nattvandrare, motion av Gunnel Nyman Gräff m fl (S) 

29. Gratis frukostservering i skolan och förskolan, motion av Sidney Holm m fl (MP)  

 

Kommunstyrelsen noterar att frågan om eventuell förändring av VA-taxan, ärende 

behandlat vid tekniska nämndens sammanträde den 15 oktober 2012, behandlas vid ett 

extra sammanträde med kommunstyrelsen den 12 november kl 08.30. 

 

Kommunstyrelsen noterar att oppositionspartiernas förslag till Mål & Budget behandlas vid 

ett extra sammanträde med kommunstyrelsen den 12 november kl 08.30. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att bland beslutssatserna under utbildningsnämnden införs en 

ny punkt: 

 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att beroende på det ekonomiska 

läget ska införandet av den förändrade karriärvägledningen skjutas upp till år 2014. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att komplettera beslutssats 5 med dels att i tabellen hyrestak 

och minimihyra justeras den 1 juli (2013, 2014, 2015), dels att beslutssatsen får följande 

tillägg: Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att kunna göra justeringar i 
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tabellens belopp rörande max- resp. minimihyra. Vidare noteras att tabell 25 blivit 

dubblerad och ska korrigeras. 

 

Sidney Holm (MP), Majvie Swärd (S), Carl-Magnus Grenninger(S) och Susanne Jörgensen 

Ekblom (S) meddelade att de ej deltar i beslutet. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 273 Dnr KFKS 2012/535-009 

Handlingsplan för social- och äldrenämndens behov av 

bostäder 
Information 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar den av social- och äldrenämnden antagna handlingsplanen för 

social- och äldrenämndens behov av bostäder till protokollet. 

 

Kommunstyrelsen noterar att handlingsplanen för dess del kommer att handläggas av 

ansvariga enheter inom fastighetsprocessen. 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 257 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 september 2012 

Social- och äldrenämnden den 21 augusti 2012 § 124 

Handlingsplan 

Förteckning befintliga bostäder 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 257 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar den av social- och äldrenämnden antagna handlingsplanen för 

social- och äldrenämndens behov av bostäder till protokollet. 

Kommunstyrelsen noterar att handlingsplanen för dess del kommer att handläggas av 

ansvariga enheter inom fastighetsprocessen. 

Beslut i social- och äldrenämnden den 21 augusti 2012 § 124 

1. Social- och äldrenämnden beslutade att anta föreslagen Handlingsplan för 

socialtjänstens behov av bostäder 2013-2018. 

2. Social- och äldrenämnden beslutade att överlämna Handlingsplan för 

socialtjänstens behov av bostäder 2013-2018 till kommunstyrelsen och miljö- och 

stadsbyggnadsnämnden för att de inom respektive ansvarsområde ska vidta 

åtgärder så att behovet av bostäder för socialtjänstens målgrupper tillgodoses. 

3. Social- och äldrenämnden beslutade att Handlingsplan för socialtjänstens behov av 

bostäder 2013-2018 ska uppdateras årligen. 
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Yrkanden 

Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD) och Stefan 

Saläng (FP), bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Eva Öhbom Ekdahls yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Susanne Jörgensen Ekblom (S), Majvie Swärd (S) och Carl-Magnus Grenninger (S) lät 

anteckna följande. 

 

”Vi välkomnar att en handlingsplan görs. Den visar att bostadsbehovet är stort. Vi ser dock 

att behovet aldrig kommer att kunna tillgodoses förrän ett kommunalt bostadsbolag 

kommer till stånd.” 

 

Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 

 

”Bra att det byggs nödvändiga bostäder för de mest behövande och utsatta medborgarna. 

Det är mer långsiktigt ekonomiskt hållbart än dyra hotellvistelser och bättre för den 

berörda personens trygghet och utveckling. Ännu bättre hade varit om kommunen hade 

tagit ett större grepp och inte hade sålt ut så mycket mark där det hade varit förhållandevis 

billigt att bygga bostäder i kommunal regi, anser Nackalistan.” 

 

- - - - - 
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§ 274 Dnr KFKS 2012/40-003 

Ansvaret för försörjningsstöd 

Beslut  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta, med anledning av arbets- och 

företagsnämndens förslag den 19 september 2012 § 106 och social- och äldrenämndens 

förslag den 27 mars 2012 § 45, att nuvarande uppdelning av uppgifter mellan nämnderna 

avseende försörjningsstöd mm bibehålls tills vidare.  

 

Kommunfullmäktige uppdrar vidare till kommunstyrelsen att låta pröva en lokalmässig 

samordning – och då om möjligt till stadshuset – av enheterna, som arbetar för respektive 

nämnd med arbets- och försörjningsfrågor samt även i övrigt främja en samordning av 

kommunens insatser för ”arbetslinjen”. 

 

Ärende 

Stadsledningskontoret har utrett förslaget kring att ansvaret för försörjningsstödet ska 

flyttas från social- och äldrenämnden (SÄN) till arbets- och företagsnämnden (AFN) och 

föreslog kommunfullmäktige vid sitt sammanträde 13 juni 2012 att en överflyttning av 

ansvaret för försörjningsstödet skulle ske till AFN och träda i kraft 1 januari 2013. 

Kommunstyrelsen beslutade att återremittera ärendet och begärde in kompletteringar. 

Stadsledningskontoret har utifrån återremissen gjort en kompletterande utredning med 

berörda via intervjuer. AFN har framfört att fördelar med en överflyttning av 

nämndansvaret är att fler personer som idag står utanför arbetsmarknaden får möjlighet att 

aktivt delta i arbetslinjens olika insatser. Dessutom skulle en huvudman säkerställa en 

kontakt och en planering där ekonomi och arbete hänger ihop i en helhet. Idag har 

medborgaren liksom Arbetsförmedlingen och Försäkringskassan två kontaktpersoner på 

kommunen. SÄN framför nackdelar med förslaget där de ser en risk med att försämra den 

uppdelade fokusering som idag finns på arbetslinjen. Dessutom bedömer SÄN att det finns 

en risk för att samverkansfrågan kring insatser för personer med mer komplexa problem än 

arbetslöshet riskerar att blir fler för nämnderna att hantera om förslaget går igenom. 

Utifrån de fördelar och nackdelar som framförts från AFN och SÄN under den 

kompletterande utredningen kvarstår bedömningen och förslaget att nämndansvaret för 

försörjningsstödet flyttas från SÄN till AFN. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 258 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 20 september 2012 
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Arbets- och företagsnämnden den 19 september 2012 § 106 

Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 12 september 2012 

Kommunstyrelsen den 13 juni 2012 § 190 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 maj 2012 § 157 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 14 maj 2012 

Stadsledningskontorets utredning den 1 februari 2012 

Social- och äldrenämnden den 27 mars 2012 

Tjänsteskrivelse till social- och äldrenämnden den 16 mars 2012 

Arbets- och företagsnämnden den 22 februari 2012 

Yttrande fackförbundet Vision  

Yttrande fackförbundet Akademikerförbundet SSR 

  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 258 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att ärendet överlämnas till kommunstyrelsen 

utan eget ställningstagande. 

 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 19 september 2012 § 106 

Arbets- och företagsnämnden beslutade föreslå kommunfullmäktige att beakta arbets- och 

företagsnämndens ställningstagande, angående ändrat nämndansvar för försörjningsstöd. 

 

Arbets- och företagsnämnden beslutade justera följande mening i tjänsteskrivelsen; 

 ”AFN:s arbetslinje utgår från tron på att människor kan och vill arbeta eller studera 100 

procent av sin förmåga och att nästan alla som uppbär försörjningsstöd borde vara aktuella 

för arbetslinjen” med meningen,  

”grundvärderingen i arbetslinjen är tron att alla kan och vill bidra efter sin förmåga, och 

arbetsmarknadsinsatser är ett viktigt verktyg i detta arbete, att rusta människor för arbete. 

Därför borde nästan alla som uppbär försörjningsstöd vara aktuella för arbetslinjen.” 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 juni 2012 § 190 

Kommunstyrelsen beslutade att återremittera ärendet  

 För att få en redovisning av hur nuvarande ansvarsfördelning fungerar, dess för- 

och nackdelar 

 För att få en kostnadskalkyl av nuvarande modell, där social- och äldrenämnden har 

ansvaret för försörjningsstödet 

 För att få en kostnadskalkyl av den föreslagna modellen, där arbets- och 

företagsnämnden har ansvaret. 
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Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 maj 2012 § 157 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 22 februari 2012 § 67 

Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige besluta att förändra arbets- och 

företagsnämndens reglemente från och med 1 januari 2013 avseende § 2 punkt C;  

 

Arbets- och företagsnämnden ansvarar för fullgörande, uppföljning och utvärdering av uppgifter som enligt 

lag eller författning ankommer på socialnämnd, annan kommunal nämnd eller annars åligger kommunen, 

avseende stöd och insatser för att stå till arbetsmarknadens förfogande, vilket inkluderar arbetsmark-

nadsfrågor, integrationsfrågor och övergripande kompetensfrågor. Nämnden ansvarar även för 

försörjningsstöd enligt 4 kap 1 § socialtjänstlagen. 

Beslut i social- och äldrenämnden den 27 mars 2012 § 45 

Social- och äldrenämnden avstyrkte remissförslaget om att ansvaret för försörjningsstöd 

flyttas till arbets- och företagsnämnden. Nämnden föreslog att nuvarande organisation 

kvarstår och att båda nämnderna får ett gemensamt uppdrag att fortsätta utveckla och 

effektivisera samverkansformerna. 

 

Yrkanden 

Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade, med instämmande av Stefan Saläng (FP) och Majvie 

Swärd (S), bifall till följande förslag. 

 

”Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta, med anledning av arbets- och 

företagsnämndens förslag den 19 september 2012 § 106 och social- och äldrenämndens 

förslag den 27 mars 2012 § 45, att nuvarande uppdelning av uppgifter mellan nämnderna 

avseende försörjningsstöd mm bibehålls tills vidare.  

 

Kommunfullmäktige uppdrar vidare till kommunstyrelsen att låta pröva en lokalmässig 

samordning – och då om möjligt till stadshuset – av enheterna, som arbetar för respektive 

nämnd med arbets- och försörjningsfrågor samt även i övrigt främja en samordning av 

kommunens insatser för ”arbetslinjen”.” 

 

Jan-Eric Jansson (KD) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), bifall till arbets- och 

företagsnämndens förslag den 19 september 2012 § 106 innebärande att ansvaret för 

försörjningsstödet överförs till arbets- och företagsnämnden från social- och 

äldrenämnden. 

 

Sidney Holm (MP) meddelade att han ej deltar i beslutet. 
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Beslutsgång 

Med avslag på Jan-Eric Janssons yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Eva 

Öhbom Ekdahls yrkande. 

 

Reservationer 

Jan-Eric Jansson och Hans Peters reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Vår reservation som innebär att vi vill flytta försörjningsstöd bygger på slutsatsen att 

vägen till sysselsättning för den enskilde kräver en ingång som också stöds av entydiga 

politiska beslut. När en persons behov av ekonomiskt stöd bedöms ska omedelbart vägar 

till egenförsörjning vägas in av en kompetent organisation som är införstådda i, vilka 

resurser som kan erbjudas. Arbets -och företagsenheten har den kompetensen som 

underlättar för den enskilde att få en kort och enkel väg till arbete.” 

 

- - - - - 
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§ 275 Dnr KFKS 2012/522-003 

Ändring i arkivreglementet 

Beslut 

Kommunstyrelsen förslår kommunfullmäktige besluta om följande ändringar i 

arkivreglementet. 

 

1. § 2 om myndighetens arkivansvar ändras i enlighet med följande  
Nuvarande lydelse Ny lydelse 

Varje myndighet ansvarar för att dess arkiv 

vårdas enligt arkivlagen och på så sätt som 

framgår av §§ 4-10 i detta reglemente.  

 

Varje myndighet ansvarar för att dess arkiv 

vårdas enligt arkivlagen och på så sätt som 

framgår av §§ 4-10 i detta reglemente.  

 

Ansvaret gäller oberoende av media och format. 

 

 

2. § 8 om överlämning ändras i enligt med följande  
Nuvarande lydelse Ny lydelse 

När arkivhandlingar inte längre behövs för 

myndighetens fortlöpande verksamhet skall de, 

i enlighet med upprättad 

dokumenthanteringsplan, överlämnas till 

kommunarkivet för fortsatt vård. Myndigheten 

skall tillsammans med arkivmyndighetens 

företrädare komma överens om hur 

överlämnandet skall ske. 

 

Vid överlämnandet skall arkivmaterialet vara 

ordnat och rensat från oväsentliga handlingar. 

 

När arkivhandlingar inte längre behövs för 

myndighetens fortlöpande verksamhet skall de, i 

enlighet med upprättad dokumenthanteringsplan, 

överlämnas till kommunarkivet för fortsatt vård. 

Myndigheten skall tillsammans med 

arkivmyndighetens företrädare komma överens om 

hur överlämnandet skall ske. 

 

Vid överlämnandet skall arkivmaterialet vara 

ordnat och rensat från oväsentliga handlingar. 

 

Om en kommunal myndighet har upphört och dess 

verksamhet inte har förts över till annan myndighet ska dess 

arkiv överlämnas till arkivmyndigheten inom tre månader - 

såvida inte annat särskilt överenskommits. 

Ärende 

Det har uppmärksammats att arkivreglementet behöver kompletteras med förtydliganden 

om att ansvar för arkiv gäller oavsett media och format samt även kompletteras med 

förtydligande regler om överlämnande av arkiv när en myndighet (nämnd) upphör. 

Förtydligande tillägg har gjorts i §§ 2 och 8 i kommunens arkivreglemente. 
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Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 259 

Kontaktcenters tjänsteskrivelse den 19 september 2012 

Bilaga- Arkivreglemente, se reglementet via följande länk;  

http://www.nacka.se/web/politik_organisation/sa_styrs_nacka/sa_styrs/regelverk/Sidor/

Arkivreglemente.aspx 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 259 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen förslår kommunfullmäktige besluta om följande ändringar i 

arkivreglementet. 

 

1. § 2 om myndighetens arkivansvar ändras i enlighet med följande  
Nuvarande lydelse Ny lydelse 

Varje myndighet ansvarar för att dess arkiv 

vårdas enligt arkivlagen och på så sätt som 

framgår av §§ 4-10 i detta reglemente.  

 

Varje myndighet ansvarar för att dess arkiv 

vårdas enligt arkivlagen och på så sätt som 

framgår av §§ 4-10 i detta reglemente.  

 

Ansvaret gäller oberoende av media och format. 

 

 

2. § 8 om överlämning ändras i enligt med följande  
Nuvarande lydelse Ny lydelse 

När arkivhandlingar inte längre behövs för 

myndighetens fortlöpande verksamhet skall de, 

i enlighet med upprättad 

dokumenthanteringsplan, överlämnas till 

kommunarkivet för fortsatt vård. Myndigheten 

skall tillsammans med arkivmyndighetens 

företrädare komma överens om hur 

överlämnandet skall ske. 

 

Vid överlämnandet skall arkivmaterialet vara 

ordnat och rensat från oväsentliga handlingar. 

 

När arkivhandlingar inte längre behövs för 

myndighetens fortlöpande verksamhet skall de, i 

enlighet med upprättad dokumenthanteringsplan, 

överlämnas till kommunarkivet för fortsatt vård. 

Myndigheten skall tillsammans med 

arkivmyndighetens företrädare komma överens om 

hur överlämnandet skall ske. 

 

Vid överlämnandet skall arkivmaterialet vara 

ordnat och rensat från oväsentliga handlingar. 

 

Om en kommunal myndighet har upphört och dess 

verksamhet inte har förts över till annan myndighet ska dess 

arkiv överlämnas till arkivmyndigheten inom tre månader - 

http://www.nacka.se/web/politik_organisation/sa_styrs_nacka/sa_styrs/regelverk/Sidor/Arkivreglemente.aspx
http://www.nacka.se/web/politik_organisation/sa_styrs_nacka/sa_styrs/regelverk/Sidor/Arkivreglemente.aspx
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såvida inte annat särskilt överenskommits. 

 

Yrkanden 

Carl-Magnus Grenninger (S) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Carl-Magnus Grenningers yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 276 Dnr KFKS 2012/523-003 

Avhändande av skolhälsovårdsjournaler 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Nacka kommun avhänder sig skolhälsovårdsjournaler på papper för elever som 

byter skola till annan kommun, till den kommunala huvudman där eleven har sin 

skolgång. 

 

2. Nacka kommun slutarkiverar själv de skolhälsovårdsjournaler där eleven avslutar 

sin skolgång i Nacka.  

 

3. I de fall en elev byter skola till en enskild skola och där skolhälsovården bedrivs av 

privat vårdgivare överförs endast kopior av journalen. 

 

4. Nacka kommun anser att skolhälsovårdsjournaler skall slutarkiveras i den kommun 

där eleven avslutar sin skolgång. 

 

Ärende 

För att kunna följa en elevs hälsa och utveckling under hela skoltiden från förskoleklass till 

gymnasiet är det viktigt att skolhälsovårdsjournalen följer med eleven under hela skoltiden. 

När en elev flyttar och byter skola till en annan kommun skickas idag kopior av journalen 

från Nacka till den nya kommunen.  

 

Sveriges kommuner och Landsting (SKL) har givit ut ett cirkulär Hantering av barn- och 

skolhälsovårdsjournaler (09:44) som anger några olika alternativ. Kommunarkivet föreslår, i 

samråd med barn- och elevhälsan i Nacka kommun, det SKL-alternativ som innebär 

avhändning av journal till annan kommunal huvudman då elev byter kommun.  För att 

detta skall få ske krävs årligt beslut i kommunfullmäktige (15 § 2 st. arkivlagen). 

 

I de fall en elev byter skola till en enskild skola och där skolhälsovården bedrivs av 

enskild/privat vårdgivare får originaljournal aldrig överlämnas utan då kan endast kopior av 

journalen lämnas ut. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 260 

Kontaktcenters tjänsteskrivelse den 19 september 2012 
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SKL cirkulär Hantering av barn- och skolhälsovårdsjournaler (09:44) 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 260 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

 

1. Nacka kommun avhänder sig skolhälsovårdsjournaler på papper för elever som 

byter skola till annan kommun, till den kommunala huvudman där eleven har sin 

skolgång. 

 

2. Nacka kommun slutarkiverar själv de skolhälsovårdsjournaler där eleven avslutar 

sin skolgång i Nacka.  

 

3. I de fall en elev byter skola till en enskild skola och där skolhälsovården bedrivs av 

privat vårdgivare överförs endast kopior av journalen. 

 

4. Nacka kommun anser att skolhälsovårdsjournaler skall slutarkiveras i den kommun 

där eleven avslutar sin skolgång. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 277 Dnr KFKS 2012/524-040 

Delrapport för uppföljning av beslut om rationalisering och 

effektivisering av kontorsorganisationen  
 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen och att slutrapport för uppföljning av beslutet 

om rationalisering och effektivisering av kontorsorganisationen redovisas i samband med 

årsbokslutet. 

 

Ärende 

De rationaliseringar som initierats för kontorsorganisationen motsvarar ca 15 tjänster vilket 

motsvarar en effektivisering på ca 7,5 mkr 2012. Kostnaden för inhyrd administrativ 

personal beräknas minska med ca 1 miljon kronor 2012 jämfört med 2011. Tendensen är 

även att kontorsorganisationen anlitar färre timanställda och konsulter.  För att kunna 

genomföra produktivitets, - effektivitets och kvalitetsförbättringar framöver har 

nyrekryteringar gjorts då det funnits behov av att förstärka nyckelbefattningar. Fortsatt 

kraftsamling kring utveckling, rationalisering och effektivisering genomförs under tertial 3 

och redovisas i samband med årsbokslutet. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 261 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 september 2012 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 261 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar informationen och att slutrapport för uppföljning av beslutet 

om rationalisering och effektivisering av kontorsorganisationen redovisas i samband med 

årsbokslutet. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 278 Dnr KFKS 2012/178-639 

Förändring av skolpengen 
Motion den 12 mars 2012 av Sidney Holm (MP) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 

 

Ärende 

Miljöpartiet har motionerat om att kommunens egna förskolor och skolor ska få full ersätt-

ning för sina hyreskostnader i ett system utanför skolpengen. Motionären pekar på att det 

är viktigt att alla förskolor och skolor får lika mycket pengar per elev till den pedagogiska 

verksamheten.  

Arbetsutskottet anser att Miljöpartiets yrkande strider mot Nacka kommuns styrprincip att 

ansvar och befogenheter ska vara delegerat till lägsta effektiva nivå genom att 

förskolechefer och rektorer inte kan påverka sin verksamhets resurser till fullo. 

Utbildningsnämnden har förslagit att motionen ska avslå motionen. 

Arbetsutskottet instämmer i utbildningsnämndens förslag och föreslår att motionen ska 

avslås. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 263 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 20 juni 2012 

Utbildningsnämnden den 14 juni 2012 § 41 

Motionen 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 263 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Utbildningsnämnden den 14 juni 2012 § 41 

Utbildningsnämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen ” Förändring av 

skolpengen ”. 
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Yrkanden 

Linda Norberg (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Carl-Magnus Grenninger (S), bifall till 

motionen. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Linda 

Norbergs yrkande. 

 

Reservationer 

Sidney Holm reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Vi i Miljöpartiet anser det självklart att alla skolor får samma möjligheter att ge sina elever 

en kvalitativ utbildning. Tyvärr är dagens system orättvist då en del kommunala skolor 

drabbas av höga internhyror vilket gör att lärartjänster försvinner och en allt större del av 

skolpengen går till internhyror istället för till pedagogisk verksamhet. Ett aktuellt exempel 

som bland annat tagits upp i Nacka Värmdö-posten är Stavsborgsskolan som drabbats hårt 

av dagens system. Att en fungerande verksamhet tvingas till neddragningar på grund av ett 

dåligt genomtänkt system för internhyror är inte acceptabelt. 

Med vår motion vill vi ge skolor som Stavsborgsskolan möjlighet att få ersättning för sina 

höga hyreskostnader utan att det påverkar de ekonomiska förutsättningarna för den 

pedagogiska verksamheten. Det är ett underbetyg till den politiska majoriteten att ett sådant 

system inte redan finns på plats men vi är villiga att ta vårt ansvar för att få till en 

förändring. 

 

Vi i Miljöpartiet tycker det är beklämmande att styrprinciper anses vara viktigare än våra 

barns framtid. Kommunens styrprinciper måste anses vara ett medel för att uppnå 

fungerande verksamheter med hög kvalité. Utifrån tjänsteskrivelsen kan man dock uttolka 

ett förhållningssätt där principer är viktigare än faktiska resultat. Denna hållning är 

oacceptabel och om vi har styrprinciper som på det här sättet slår undan benen för 

kommunala skolor som Stavsborgsskolan måste vi se över dessa styrprinciper.  

Sent ska syndaren vakna och vi hoppas att den politiska majoriteten tar sitt förnuft till 

fånga när motionen väl tas upp till behandling i kommunfullmäktige.” 

 

Carl-Magnus Grenninger, Majvie Swärd (S) och Susanne Jörgensen Ekblom (S) reserverade 

sig mot beslutet och ingav följande. 

 

”Socialdemokraterna har vid olika tillfällen, bl a i våra budgetförslag kritiserat nuvarande 

internhyressystem och yrkat på att det internhyressystem som Nacka kommun använder sig 
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av ska göras om. Ofta har majoriteten hänvisat till att det inte går att lyfta ur hyran ur 

skolpengen, något som visat sig vara felaktigt. Under senare tid har två exempel 

aktualiserats hur nuvarande hyressystem missgynnar vissa elever i Nacka – Fisksätraskolan 

och Stavsborgsskolan har drabbats av att andelen av deras skolpeng som går till hyra är 

betydligt större än för andra skolor. Det är naturligtvis inte rimligt att vissa elever får 

mindre lärartid och/eller läromedel för att skolan är ”för stor” för antalet elever. 

Därmed instämmer socialdemokraterna i Miljöpartiets motion och reserverar sig mot 

beslutet att avslå den.” 

 

- - - - - 
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§ 279 Dnr KFKS 2012/179-809 

Förutsättningar för nattvandare 
Motion den 12 mars 2012 av Gunnel Nyman Gräff, Mattias Qvarsell och Zakia Mirza (S) 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige avslå förslagen i motionen då behovet av 

stöd till nattvandrarföreningar kan tillgodoses genom Polarna Nacka och nätverket 

nattvandring.nu. 

 

Ärende 

I motionen föreslås att kommunen ska inrätta en särskilt projekttjänst för att hjälpa lokala 

nattvandrarföreningar och samverka med föräldrar, fritidsgårdar och andra aktörer för 

att stödja nattvandrarverksamhet i hela Nacka.  

 

Nattvandrarna får idag stöd från den kommunalt finansierade verksamheten Polarna Nacka 

och nätverket nattvandring.nu. Det finns inte skäl att i dagsläget besluta om ytterligare stöd 

i form av en särskild handläggare inom kommunen. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 264 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 september 2012 

Beslut i social- och äldrenämnden den 21 augusti 2012 § 123 

Plusenhetens tjänsteskrivelse den 1 juni 2012 

Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 2 oktober 2012 § 264 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige avslå förslagen i motionen då behovet av 

stöd till nattvandrarföreningar kan tillgodoses genom Polarna Nacka och nätverket 

nattvandring.nu. 

Beslut i social- och äldrenämnden den 21 augusti 2012 § 123 

Social- och äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att motionen är färdigbehandlad 

och att den inte föranleder några åtgärder. 
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Yrkanden 

Eva Öhbom Ekdahl (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Majvie Swärd (S) yrkade bifall till motionen. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Majvie Swärds yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Eva 

Öhbom Ekdahls yrkande. 

 

Reservationer 

Majvie Swärd, Carl-Magnus Grenninger (S) och Susanne Jörgensen Ekblom (S) reserverade 

sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Majvie Swärd, Carl-Magnus Grenninger och Susanne Jörgensen Ekblom lät anteckna 

följande. 

 

”Det händer mycket på kvällar och nätter i Nacka, bruk av olika droger förekommer också 

som ibland leder till våld och konflikter. Bristen på vuxna är stor. Till viss del finns 

nattvandrarna till hands på de tider och platser där ungdomarna finns. Många 

nattvandrarföreningar upplever att det av och till blir för tungt med det ideella arbetet när 

föräldrar inte kommer. De som trots allt engagerar sig får ett mycket stort ansvar för att få 

verksamheten att fungera. Från nattvandrarna har det efterfrågats en person anställd i 

kommunen som kan stötta och bidra till verksamheten. Vi ser det som synnerligen viktigt 

att kommunen skapar en projekttjänst som bistår de lokala nattvandrarföreningarna och 

samverkar med föräldrar, skola, fritidsgårdar och andra aktörer för att stödja 

nattvandrarverksamheten i hela Nacka. Med hänvisning till detta reserverar vi oss till 

beslutet att avslå motionen.” 

 

- - - - - 
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§ 280 Dnr KFKS 2012/174-719 

Gratis frukostservering i skolan och förskola 
Motion den 12 mars 2012 av Sidney Holm (MP), Brita Ström (MP), Magnus Söderström 

(MP) 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att föreslå kommunfullmäktige att lämna motionen utan åtgärd 

med hänvisning till att skolfrukost redan förekommer på förskolor och skolor. 

 

Ärende 

Med hänvisning till de positiva effekterna av att äta frukost föreslår motionärerna att 

försöksprojekt med gratis skolfrukost genomförs i alla skolor och förskolor. Motionärernas 

förslag är delvis genomfört då förskolor och skolor inom ramen för skolbarnsomsorgen 

erbjuder fri skolfrukost. Enligt de styrprinciper och ansvarsfördelning som nämnden 

tillämpar är detta en fråga som hanteras bäst av enheterna själva. Om en skola vill erbjuda 

skolfrukost till sina elever kan den göra det. Det förekommer också redan idag. 

När utbildningsnämnden behandlade ärendet föreslogs att motionen ska lämnas utan 

åtgärd. 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 maj 2012 

Utbildningsnämnden den 10 maj 2012 § 32 

Motionen 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i utbildningsnämnden den 10 maj 2012 § 32 

Utbildningsnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att lämna motionen utan 

åtgärd med hänvisning till att skolfrukost redan förekommer på förskolor och skolor. 

 

Yrkanden 

Linda Norberg (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Susanne Jörgensen Ekblom (S), yrkade med instämmande av Sidney Holm (MP), bifall till 

motionen. 
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Beslutsgång 

Med avslag på Susanne Jörgensen Ekbloms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet 

med Linda Norbergs yrkande. 

 

Reservationer 

Sidney Holm reserverade sig mot beslutet. 

 

Susanne Jörgensen Ekblom, Majvie Swärd (S) och Carl-Magnus Grenninger (S) reserverade 

sig mot beslutet. 

 

- - - - - 
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§ 281  

Övriga frågor 
Ordföranden Erik Langby (M) påminner om extra kommunstyrelsesammanträde den 12 

november 2012 kl 8.30 i Nacka stadshus, sammanträdesrummet Orminge. 

 

- - - - - 

 

 
 


